
Assen, 18 juni 2025 

 

Geachte leden van de gemeenteraad, 

Omdat een tweede maal spreekrecht over het onderwerp AZC Assen niet werd 
gehonoreerd, richt ik mij tot u via deze brief. 

Ik wil u graag onder de aandacht brengen dat de inwoners van Assen – en in het 
bijzonder de direct omwonenden van het AZC – jarenlang willens en wetens op het 
verkeerde been zijn gezet. Wat deze situatie des te ernstiger maakt, is dat het college van 
B&W niet alleen de inwoners, maar ook u als gemeenteraad onvolledig en misleidend 
heeft geïnformeerd. 

Daarom verzoek ik u deze brief, inclusief bijlagen, zorgvuldig te lezen en de inhoud goed 
tot u te laten doordringen. Ik vertrouw erop dat u daarna inziet dat het aannemen van het 
raadsvoorstel op donderdag 19 juni a.s. niet de meest verstandige keuze is. Een besluit 
in deze vorm zal vrijwel zeker leiden tot een procedure bij de bestuursrechter, waardoor 
de onzekerheid over de toekomst van het AZC op de locatie Schepersmaat alleen maar 
wordt verlengd. 

Ik hoop dat u, na het lezen van onderstaande, het college de opdracht zult geven om het 
traject opnieuw – en ditmaal op transparante wijze – te doorlopen. 

In het vervolg van deze brief geef ik u een chronologisch overzicht van enkele belangrijke 
gebeurtenissen en feiten. Daarbij citeer ik een aantal relevante passages en verwijs ik 
naar de bijbehorende documenten in de bijlage voor de volledige context. 

 
- 10 april 2015  

Direct omwonenden ontvingen een Brief van college van B&W. Het betrof een uitleg van 
de plannen en een uitnodiging voor bewonersavond op woensdag 15 april 2015. Hierin 
stond o.a. het volgende geschreven:   

o Het COA is opzoek naar locaties voor een tijdelijk AZC 
o Het college staat welwillend tegenover het realiseren van een tijdelijke 

opvanglocatie in het pand Schepersmaat 4.  
o Het COA wil een opvanglocatie realiseren voor de duur van maximaal 5 

jaar met een mogelijke optie tot verlenging van in totaal nog eens vijf 
jaar.  

(De volledige brief is als bijlage 1.1 en 1.2 toegevoegd) 

 

-  



- Februari 2016  

In Februari 2016 kwam er een nieuwe brief van het college van B&W over de stand 
van zaken m.b.t. de Schepersmaat 4 

o Het college van B&W en het COA hebben een overeenkomst gesloten 
over de vestiging van een AZC in bovengenoemd gebouw voor minimaal 5 
en maximaal 10 jaar. (Let wel, een OVEREENKOMST, niet een 
bestuursovereenkomst)  

(De volledige brief is als bijlage 2.1 en 2.2 toegevoegd) 
 

- 24 okt 2024  
o Op 24 oktober ontvingen wij een uitnodiging voor een rondetafelgesprek 

voor 12 december 2024 in het gemeentehuis. Hierin werd aangegeven: 
“Deze avond is een eerste stap in het proces”.  

o Op vragen die wij vervolgens stelde werd geantwoord: “Het aantal plekken 
en de locatie staan nog niet vast”.  

(Deze email is als bijlage 3-1 en 3-2 toegevoegd) 

 

Hopelijk begrijpt u dat na de eerste twee brieven en de uitnodiging voor 12 december 
2024 bij inwoners nog steeds de opvatting bestaat dat het AZC op de Schepersmaat 4 er 
maximaal 10 jaar blijft. Uit de uitnodiging voor 12 december 2024 lijkt het dat alles nog 
openligt en dus ook serieus naar andere locaties gekeken gaat worden.  

Uit informatie van een WOO-verzoek blijkt echter dat al een jaar eerder werd gesproken 
over het voortzetten van het AZC op de Schepersmaat. In bijlage 4 kunt u lezen dat op 23 
januari 2024 al wordt gesproken over een bestemmingswijziging voor de Schepersmaat 
4. De gemeente heeft dan al een conceptovereenkomst ontvangen van de COA en gaat 
aan de slag met een procesvoorstel.  

(Deze email is als bijlage 4 toegevoegd) 

 

Op 15 februari 2024 heeft de gemeente een verzoek ontvangen tot het verkennen van 
het initiatief voor de wijziging van een tijdelijke bestemming naar een definitieve 
bestemming op de Schepersmaat 4 in Assen.  

(Dit document is als bijlage 5 toegevoegd) 

 

Op 30 april 2024 reageert de gemeente positief op dit verzoek. Er wordt aangegeven 
welke stappen aanvrager vervolgens dient te doorlopen. Ook staat in dit document dat 
de aanvrager NIET de intentie heeft om het pand aan de Schepersmaat 4 te verbouwen.  



Ik dacht begrepen te hebben dat investeren in het gebouw (o.a. duurzaam en verbeteren 
leefomstandigheden) één van de redenen was dat het COA een bestuursovereenkomst 
wilde voor langere tijd.  

(Dit document is als bijlage 6 toegevoegd) 

Op 30 april 2024 , dezelfde dag nog, wordt door een medewerker van de gemeente een 
mail gestuurd naar een andere medewerker van de gemeente: 

” De volgende stap is nu dat de eigenaar van het pand een omgevingsvergunning 
aanvraagt. Ik heb er wel belang bij dat er voor die tijd niet iets naar buiten komt over het 
aanvragen van de omgevingsvergunning. Is dat te organiseren? Zo niet, dan kan ik vooraf 
de bewoners informeren” 

(Deze mail is als bijlage 7 toegevoegd) 

Hier wordt aangegeven dat als te organiseren valt dat er niets naar buiten komt over 
de aanvraag van de omgevingsvergunning de bewoners niet geïnformeerd hoeven te 
worden. Alleen als dat niet kan, dan worden de bewoners geïnformeerd.   

 

Op 19 december 2024 had ik spreekrecht met betrekking tot de gebiedsagenda Zuid 
Oost Assen. Ik probeerde u duidelijk te maken dat het in onze ogen niet goed was dat wij 
als bewoners van de Zuiderpark bewust waren uitgesloten van participatie m.b.t. de 
Gebiedsagenda ZO Assen. Het antwoord was toen dat er niets concreets te vertellen 
was aan de inwoners en dat het een toekomstvisie betrof. 

(Zie bijlage 8 voor uitsluiten bewoners) 

Het blijkt dat in februari 2024 vanuit het project Gebiedsagenda ZO Assen meerdere 
gesprekken zijn gevoerd met verschillende partijen m.b.t. het AZC aan de Schepersmaat 
en de toekomst daarvan. Dit was voor de inwoners van de Zuiderpark uiteraard een 
belangrijk onderwerp geweest om bij te betrekken. Met de informatie uit de email van 30 
april 2024 in het achterhoofd doet het mij sterk vermoeden dat dit een reden is geweest 
om de bewoners van de Zuiderpark niet te betrekken bij de participatie m.b.t. de 
Gebiedsagenda ZO Assen. 

(Zie bijlage 9) 

 

Met bovenstaande informatie vraag ik mij af hoe serieus er nog daadwerkelijk naar 
andere locaties in de gemeente Assen is gekeken. Uit de documenten blijkt dat al 
minimaal een jaar voor “de eerste stap in het proces” gewerkt wordt aan het omzetten 
van de tijdelijke bestemming voor de Schepersmaat naar een definitieve bestemming op 
de Schepersmaat. Door als college al zo lang bezig te zijn met een permanent AZC op de 
Schepersmaat 4 is er een tunnelvisie ontstaan. Het nakomen van de belofte van een 



tijdelijk AZC voor maximaal 10 jaar op de Schepersmaat heeft hiermee nooit een eerlijke 
kans gehad. De beginselen van goed bestuur zijn daarmee ernstig in het gedrang 
gekomen. 

Goed bestuur in een gemeente, ook wel 'goed lokaal bestuur', omvat een reeks principes en 
praktijken die ervoor zorgen dat een gemeente efficiënt, effectief, rechtvaardig en transparant 

functioneert. Het gaat om het creëren van publieke waarde, het nakomen van afspraken, en het 
op een integere manier besturen van de gemeenschap. 

 

Het college concludeert uit een onderzoek van de Universiteit van Amsterdam dat een 
ruime meerderheid (59%) van Assen positief staat tegenover een AZC aan de 
Schepersmaat 4 in Assen. Hier worden wel een aantal heel belangrijke zaken 
achterwege gelaten, te weten:  

- De COA is opdrachtgever geweest hiervoor. In hoeverre is dit objectief? 
- Het was een LEERPROJECT voor 2e jaarstudenten. Het was geen ONDERZOEK.  
- De docent heeft zelf aan de memo toegevoegd dat de cijfers mogelijk positiever 

uitvallen vanwege een oververtegenwoordiging van een bepaalde doelgroep.  
- De belangrijkste vraagstelling is discutabel. De vraagstelling is namelijk niet of 

respondenten voorstander zijn van een AZC in Assen. De vraagstelling is of zij de 
locatie aan de Schepersmaat een goede keuze vinden. Dit zullen inwoners die 
niet direct omwonenden zijn een betere locatie vinden dan in hun eigen wijk.   

(Bijlage 10 - Memo resultaten leeronderzoek) 
 

Gezien de hoeveelheid informatie die u inmiddels heeft mogen verwerken zal ik de 
overige zaken voor nu achterwege laten. Ik hoop dat u goed nadenkt alvorens u een 
besluit neemt over het raadsvoorstel Nieuwe bestuursovereenkomst. Bedenk u goed dat 
het een gevoelig onderwerp betreft waarbij goed lokaal bestuur van groot belang is. Ik 
verzoek u daarom niet in te stemmen met het huidige raadsvoorstel, maar om het 
college de opdracht te geven dit traject opnieuw te doorlopen en terug te gaan naar de 
tekentafel.   

 

Met vriendelijke groeten, 

 


